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Närvarande: 
Bernt Johansson Ledamot 
Max Larsson  Ledamot 
Mikael Lundblad  Ledamot 
Mikael Norén  Miljösamordnare 
Olle Bergman  Ledamot 
Fredrik Hansson Koordinator 
 
Ej närvarande:  
Jenny Westerin   Sammankallande 
Philip Lund  Adjungerad 
 
 

1. MÖTETS ÖPPNANDE 
Mikael Norén öppnade mötet och hälsade alla välkomna till kvällens möte. 
 

2. GODKÄNNANDE AV DAGORDNING 
Dagordningen godkändes. 

 
3. FÖREGÅENDE PROTOKOLL  

Finns publicerad på hemsidan,  https://www.svemo.se/om-forbundet/vart-miljoarbete-
forbundet 

 
4. EKONOMI 

Budget för 2025 är lika som 2024, vi gör en mer noggrannare uppföljning av årets 
kostnader/intäkter per månad för att få en bättre och tydligare överblick hur vi följer 
inlämnad budget 
Fakturor ska inkomma inom 30 dagar och reseräkningar inom 14 dagar, reseräkningar som 
inkommer senare än 14 dagar kommer inte att betalas ut om inte sammankallande fattar 
beslut att så ska ske. Svemo centralt har beslutat om förändrade riktlinjer som vi behöver 
anpassa oss mot. 
 

5. UPPFÖLJNING AV MILJÖHANDLINGSPLAN/AGENDA 
MK gick igenom arbetstavlan och uppdaterade den utifrån vad som utförts under gångna 
månaden. Vi kommer behöva uppdatera handlingsplanen då den gjordes 2020, nu är 
perspektivet mycket bredare och handlar om hållbarhet och strategi 2025-2035 och det 
kommer behövas synliggöras på ett tydligare sätt på hemsidan. 
 

6. MILJÖ/HÅLLBARHETS UTBILDNING IUP 
Vi har ju haft flera möten, bla genom teams den 12 december om ett nytt framtida upplägg 
av digitala utbildningar, därefter så har vi träffats på Svemo Kansli i Norrköping den 16 -17 
januari och arbetat fram hur de nya stegen skall se ut gällande miljö/hållbarhet 
Det kommer bli 4 olika steg, det som alla ska ha blir en form av Intro utbildning, för att 
informera om vad det handlar om när man pratar om hållbarhet inom motorsport, därefter 
blir det utbildningar riktade till ansvariga på förening/tävlingar samt miljö 
ombud/miljöchefer. Utöver det så kommer det bli fördjupningar in ett flertal olika områden. 
MN håller på att ta fram underlag för dessa. 

https://www.svemo.se/om-forbundet/vart-miljoarbete-forbundet
https://www.svemo.se/om-forbundet/vart-miljoarbete-forbundet
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Utöver detta så behöver vi även diskutera mera om hur vi får reda på vilka som är miljö 
ombud inom Svemo, ny centrallista måste påbörjas. 
Innan kvällens MK möte hade vi en avstämning 19.00-20.15 och nästa  teamsmöte är 25 
februari, precis som idag innan vårt ordinarie MK möte, för att stämma av vad som hänt sen 
vi gick igenom de påbörjade fördjupningsdelar, Mikael uppmanade alla att skicka de bilder 
han efterfrågat för utbildningsmaterialen. 
 
 

7. KOMMUNIKATIONSPLAN 
Fredrik och Mikael har haft avstämning och det jobbas tillsammans med Svensk Bilsport 
om innovativt naturvårdsprojekt på Arlandas Motorbana 
(Svemo och Svensk Bilsport har tillsammans med Ola Jennersten, docent i zooekologi med mer än 30 års 
erfarenhet med naturvård på Världsnaturfonden WWF, startat ett spännande nytt miljöprojekt) 

 
 

8. MÖTE MED DISTRIKTEN  
Mötet genomfördes som planerat med distrikten via teams måndag den 13 januari kl 19.00. 
Närvarande från Övre Norra, Jonnas Enbom. Mellersta Norra Robert Gjersvold, Nedre Norra 
Olle Bergman, Östra Henry Romlin, Södra Cathrine Johansson , Västra Bengt Ahlgren. MK 
var närvarande och alla fick göra en kort presentation av sig och sitt distrikt. 
Det gicks bla igenom om Miljö/Hållbarhetsutbildningar, Certifieringar, erfarenhetsutbyte 
om hur vi kan hjälpa varandra med allt och nu ut till de som behöver hjälp. 3 av de ansvariga 
i distrikten var relativt nya på sina uppdrag(-23-24) och de berättade lite om hur det går och 
vad de behöver hjälp med i nuläget bla om det nya med avfallshanteringen som slår igenom 
i alla kommuner till 2027, några kommuner har redan infört det och det kommer påverka 
våra föreningar på alla plan, även de som enbart har en kiosk i klubbstugan. Alla distrikt ville 
även att hemsidan skulle bli tydligare, man upplevde att deras medlemmar behöver gå in på 
flera olika sidor och att detta med tydlighet skulle kunna bli bättre och enklare. 
 

9. SKRIVELSER 
9.1 Inbjudan till Svemo Motorsportsforum den 15-16 mars, Arlandastad 
 
9.2 Nominering av Miljödelegat till VM i Fällfors 11-12 april. 
Anders Bolin är inskriven på tävlingen, FH kontaktar Anders så inga oklarheter finnes.. 
 

10. ÄRENDEN 
10.1 Svemo Hemsida 
Vissa justeringar i texter och affischer har gjorts under december och januari, för att all 
information ska vara aktuell. 
 
10.2 Båtsport klimatberäkningar 
Mikael Lundblad ang Klimatberäkningar båttävling HT -24. 
Arbetet är pågående. 
 
10.3 Hållbarhetsstrategi 
Ny strategi tas fram för  2025-2035, Mikael har skickat ut ett första utkast och bett om 
synpunkter. 
 
10.4 NMF Möte angående Ljud/Buller 
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Mikael har tillsammans med Svensk Bilsport haft ett möte med norska förbundet (NMF) 
angående vilka problem de har gällande ljudfrågor, detta kommer att tas med till kommande 
möte den 3 feb, mellan Svemo och Svensk Bilsport. 
 
10.5  RF SISU/SM veckan Borås 

RF/SISU har skickat Inbjudan till deltagande på Hållbara Idrottsevenemang i Borås 5-6 feb 
med flera föreläsningar och deltagande på invigningen av SM veckan. Fredrik är anmäld till 
eventet. 
 
10.6 Blankett hemsida 
Miljörevisionsblankett Svemo/Svenska Bilsportförbundet. 
All ny text är inlagd och befintlig text uppdaterad för att passa båda förbunden, blanketten 
är publicerad på hemsidan 9 januari. 
 
10.7 Klimatpåverkan förbund 
Kartläggning av Svemo kansliets klimatpåverkan är påbörjad samt även hur vi reser inom 
förbundet och hur vi bor när vi är ute på uppdrag. Mikael kommer kontakta sektionerna för 
att få reda på ex om hur samåkning till våra större event fungerar, typ VM i Skövde osv. 
 
10.8 Ljud/Buller 
Nytt Teamsmöte är planerat till den 3 februari gällande Ljud/Buller mellan Svensk Bilsport 
koordinatorer, Magnus Krokström & Fredrik Rosendal, Svemo Mikael Norén & Fredrik 
Hansson samt Efterklang AB, Niklas Carlsson 
Tidigare under 2024 har förbunden beställt en förberedande skrivelse till naturvårdsverket 
gällande dess riktlinjer. 

Textförslaget har nu inkommit och detta behöver diskuteras mer ingående på kommande 
möte. 

10.9 Policydokument inom Svemo  
Här behöver vi göra vissa tillägg i resepolicy men också titta på en ny policy gällande inköp, 
fler policy samt dokument kommer behöva uppdateras för att leva upp till kommande 
Hållbarhetsmål från RF, allt vi gör inom förbundet behöver bli mer hållbart. Klädpolicy, 
utifrån Hållbarhetsstrategin som RF håller på att ta fram införa hur det ska hanteras, 
kansliet måste också ingå. Gällande kläder ligger vi idag bra till då vi gör avtal på minst 3 år, 
att köpa kläder som måste bytas ut varje år rekommenderas av RF att sluta med 
omedelbart. Kläder skall undvikas att ges ut vid prisutdelningar osv då kläder har en stor 
negativ klimatpåverkan med kemikalier/vattenpåverkan. 
Mikael får i uppdrag att skriva förslag på dessa policy som vi senare kan ta upp med 
styrelsen.. 
 
10.10 FIM möte Genevé 6-7 februari 
Mikael kommer delta då han leder en arbetsgrupp inom Biologisk Mångfald 
 
10.11 FIM utbildning Miljö 29-30 mars, Finland 
Peder Eneroth har blivit anmäld att gå denna, då hans licens går ut mars 2025. 
Nästa gång är 2027 för alla andra. 
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11. RAPPORTER 
11.1 Hållbarhetsnätverksträff Riksidrottsförbundet 

Fredrik deltog på nätverks träffen i Stockholm den 15 jan 2025, mötet skedde med 20 andra 
förbund samt föreläsare Per Grankvist som pratade mycket om engagemang hos personer 
och varför personer ställer upp och inte samt hur man kan tänka runt det, att rent generellt 
inte låsa upp folk i för stora tidsperspektiv var en del, alltså minimera uppdragens tid och 
hellre ge ut flera mindre uppdrag men att också benämna det som att man är volontär, det 
är ett mer positivt ord för frivillige arbete eller att vara ideell. 
 
Björn Sandström från Svenska Skidförbundet, varit aktiv elitåkare pratade om 
klimatförändringar och om hur det kommer förändra det idrottsliga för flera olika idrotter, 
bla ont om snö, eller att det blåser för mycket eller regnar. Alla var överens om att 
klimatförändringarna kan ställa till det en hel del framöver. 
 
Utöver detta så diskuterade vi RF och SISUS plan för miljö och klimatet framåt, vad som 
kommer att bestämmas på kommande RF årsmöte och vad som kommer behövas göras 
och vilka behov som kommer uppstå utifrån det. 
Inom Svemo så jobbar vi ju redan aktivt med biologisk mångfald, men vi kommer behöva se 
över n del bla: 

• Hur minskar vi miljö- och klimatpåverkan från kläder och utrustning? 

Att skriva avtal över tid är ett sätt samt någon form av retur policy är ett annat! 
 
11.2 Styrelserapport 
Fredrik har skrivit en rapport om vad MK jobbar med och vad vi tänker framåt med 
möjligheter ex utbildning men också vilka utmaningar vi har, rapporten är skickad den 20 
jan till GS. 
Vill man att vi rapporterar något speciellt så behöver man höra av sig till Fredrik, rapporten 
skrivs ca var 6:vecka. 
Jenny har dialog med vår kontaktperson i styrelsen, Anja Classon om hur vi kan informera 
varandra eller delge annan information som behövs för våra respektive uppdraguppdrag. 
 
11.3 Miljöutbildning Västra MF 
Lördagen den 18 januari genomfördes en utbildning i Uddevalla  med 6 personer från 
föreningar, det kom även 1 förening från Östra distriktet. Deltagarna var nöjda med den 
nyvunna kunskap de fått till sig. 
 

12. ÖVRIGA FRÅGOR 
 
 

13. NÄSTA MÖTE/MÖTETS AVSLUTNING 
Nästa ordinarie Teamsmöte blir tisdag 25 februari kl 20.00 
 
 
 
Vid protokollet   Justerare 

Fredrik Hansson   Mikael Norén 
2025-01-29    Justerat via e-post 2025-01-31 


